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V pátek 23. května se v sále kulturního domu uskutečni-
lo slavnostní vítání nových občánků naší obce. Pozvání 
k této události přijali rodiče osmi dětí.

Všechny přítomné hosty srdečně přivítal místostarosta 
obce Jiří Vaculín, který dětem popřál do života hodně zdra-
ví, štěstí, radosti a lásky v kruhu rodinném. Celou atmosféru 

obohatil doprovodný program dětí z mateřské školy, které 
si pod vedením paní učitelky Pavlíny Parks a Hany Crhové 
připravily krátké pásmo písniček. Kulturní část programu 
dále zpestřily tři talentované dívky ze ZUŠ Alfréda Radoka, 
které zahrály krásné klavírní skladby.

Vítání občánků

Svatava Minarčíková, 
matrikářka



2 ZPRAVODAJ obce Vidče

Výpis z usnesení č. 17/2025
189/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče bere na vědomí infor-
maci o činnosti rady obce mezi 16. a 17. zasedáním zastupi-
telstva obce přednesenou ústně členy rady obce.
190/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče bere na vědomí zprá-
vu o čerpání rozpočtu obce za 1.–3. měsíc roku 2025 dle Vý-
kazu pro hodnocení plnění rozpočtu ÚSC a DSO sestavené-
ho k 31. 3. 2025.
191/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče v  souladu s  §  84 
odst.2, písm. b) zákona č.  128/2000 Sb., o  obcích, ve  zně-
ní pozdějších předpisů, schvaluje rozpočtové opatření č. 2  
rozpočtu obce za rok 2025 dle přílohy č. 1 tohoto usnesení.
192/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje   v  souladu 
s § 84 odst.2 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění poz-
dějších předpisů a  dle  vyhlášky č.  220/2013 Sb., o  požadav-
cích na  schvalování účetních závěrek některých vybraných 
účetních jednotek, účetní závěrku obce Vidče za  rok 2024. 

193/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče bere na vědomí zprá-
vu o výsledku přezkoumání hospodaření obce Vidče za rok 
2024, kterou provedl Krajský úřad Zlínského kraje a schva-
luje závěrečný účet obce a vyslovuje souhlas s celoročním 
hospodařením obce za rok 2024.
194/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče bere na vědomí zprá-
vu inventarizační komise o provedené inventarizaci majet-
ku obce za rok 2024.
195/2024 | Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje uzavření Smlou-
vy o vzájemné spolupráci dle přílohy č. 2 tohoto usnesení se sou-
sední obcí Střítež nad Bečvou na společném projektu výstavby 
cyklostezky mezi oběma obcemi. Nová trasa bude měřit 1117 m 
a její celkové předpokládané náklady budou 34,5 mil. Kč. Projekt 
bude z 80 % financován ze Státního fondu dopravní infrastruk-
tury, zbylých 20 % uhradí obě obce ze svých rozpočtů. Starosta 
obce byl pověřen podpisem smlouvy, podáním žádosti o dotaci 
a koordinací dalších kroků potřebných k realizaci stavby.

Zasedání zastupitelstva obce dne 24. 4. 2025

Zasedání rady obce dne 16. 4. 2025

Pavel Drda, starosta obce
Jiří Vaculín, místostarosta obce

Výpis z usnesení č. 37/2025
372/2025 | Rada obce Vidče schvaluje program 37. zasedání 
rady obce.
373/2025 | Rada obce Vidče bere na vědomí zprávu o plnění 
usnesení přijatých na 36. zasedání rady obce konaném dne 
26. 3. 2025 a konstatuje, že všechna usnesení byla splněna..
374/2025 | Rada obce Vidče po projednání a  zvážení všech 
skutečností schvaluje nabídku společnosti JEDNOTA, spo-
třební družstvo ve  Vsetíně, Smetanova 1110, 75501 Vsetín, 
IČO: 00032441, na pronájem části pozemku p. č. st. 112/2 (za-
stavěná plocha a  nádvoří) o  výměře  336  m2, jehož součástí 
je stavba (obchod) č. p. 251, a pozemku p. č. 300/4  (zahrada) 
o výměře 1044 m², za účelem provozování prodejny potravin 
a smíšeného zboží. Dále rada obce pověřuje starostu obce pří-
pravou nájemní smlouvy.
375/2025 | Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku 
dle  přílohy č.  1 tohoto usnesení od společnosti REVO hřiš-
tě s.r.o., Kulturní 1784, 75661 Rožnov pod Radhoštěm, IČO: 
27859312 na  výměnu dvou houpaček H5 na  dětském hřišti 
u hasičárny.
376/2025 | Rada obce Vidče schvaluje cenovou nabídku 
dle  přílohy č.  2 tohoto usnesení od společnosti TENZOVÁ-
HY, s.r.o., Machátova 345/3, Slavonín, 78301 Olomouc, IČO: 
48393789, na dodávku a montáž silniční mostové váhy včet-
ně příslušenství pro sběrný dvůr Vidče. 
377/2025 | Rada obce Vidče schvaluje uzavření smlouvy 
o  výkonu autorského dozoru se  společností M2AU s.r.o., 
Údolní 222/5, Brno-město, 60200 Brno, IČO: 14431734 k pro-
jektu Revitalizace návsi a přesun dřevěné zvoničky – Vidče, 
a to za podmínek uvedených v předložené smlouvě, která je 
přílohou č. 3 tohoto usnesení.

378/2025 | Rada obce Vidče schvaluje uzavření Smlouvy 
o zřízení věcného břemene – služebnosti dle přílohy č. 4 to-
hoto usnesení mezi obcí Vidče a společností ČEZ Distribuce, 
a.s., IČO: 24729035, se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín 
pro  umístění, provozování, opravy a  údržbu distribuční 
soustavy NN na pozemcích p. č. 306/2, p. č. 306/3 a p. č. 306/4 
v majetku obce Vidče.
379/2025 | Rada obce Vidče schvaluje uzavření Smlouvy 
o zřízení věcného břemene – služebnosti dle přílohy č. 5 to-
hoto usnesení mezi obcí Vidče a společností ČEZ Distribuce, 
a.s., IČO: 24729035, se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín 
pro  umístění, provozování, opravy a  údržbu distribuční 
soustavy NN na pozemku p. č. 139/3 v majetku obce Vidče.
380/2025 | Rada obce Vidče schvaluje uzavření smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcného břemene a právu provést 
stavbu dle přílohy č. 6 tohoto usnesení se společností ČEZ Dis-
tribuce, a. s., se sídlem Teplická 874/8, Děčín, IČO 24729035. 
Předmětem smlouvy je budoucí uzavření vlastní smlouvy 
o  zřízení věcného břemene spočívající v  právu umístění, 
provozování, opravování a údržbě distribuční soustavy NN 
v pozemku p. č. 2823/2 v majetku obce Vidče.
381/2025 | Rada obce Vidče doporučuje Zastupitelstvu obce 
Vidče projevit prostřednictvím portálu www.nabidkamajetku.
gov.cz zájem o převod pozemku p. č. 1479/3, a to ve stanovené 
dvouměsíční lhůtě a v případě nabídky ze strany ÚZSVM ne-
prodleně připravit znalecký posudek k posouzení kupní ceny, 
a aby v případě konkrétní akceptovatelné nabídky rozhodlo 
o nabytí pozemku dle § 85 písm. a) zákona o obcích.
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Pavel Drda, starosta obce 
Jiří Vaculín, místostarosta obce

196/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje záměr darování 
pozemků ve vlastnictví obce Vidče p. č. 293/3 (ostatní plocha, 
sportoviště a  rekreační plocha) o  výměře  116 m², p.  č.  300/7 
(ostatní plocha, ostatní komunikace) o výměře 23 m², p. č. 391/1 
(ostatní plocha, neplodná půda) o výměře 453 m², p. č. 2773/9 
(ostatní plocha, ostatní komunikace) o výměře 2 m², vše v ka-
tastrálním území Vidče, do vlastnictví Zlínského kraje, třída To-
máše Bati 21, 76001 Zlín, IČO: 70891320.
197/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje záměr bez-
úplatného přijetí daru z vlastnictví Zlínského kraje, třída To-
máše Bati 21, 76001 Zlín, IČO: 70 89 132 do vlastnictví obce 
Vidče, a to následujících pozemků evidovaných v katastru ne-
movitostí pro katastrální území Vidče: 
p. č. 2775/6 o výměře 7 m², p. č. 2775/7 o výměře 10 m², 
p. č. 2775/8 o výměře 14 m², p. č. 2775/9 o výměře 255 m², 
p. č. 2775/10 o výměře 82 m², p. č. 2775/11 o výměře 26 m², 
p. č. 2775/12 o výměře 7 m², p. č. 2775/13 o výměře 10 m², 
p. č. 2775/14 o výměře 113 m², p. č. 2775/15 o výměře 12 m², 
p. č. 2775/16 o výměře 47 m², p. č. 2775/17 o výměře 30 m², 
p. č. 2775/18 o výměře 183 m², p. č. 2775/19 o výměře 42 m², 
p. č. 2775/20 o výměře 50 m², p. č. 2775/21 o výměře 65 m², 
p. č. 2775/23 o výměře 8 m², p. č. 2807/15 o výměře 22 m², 
p. č. 2807/16 o výměře 148 m², p. č. 2807/17 o výměře 15 m², 
p. č. 2807/18 o výměře 82 m², p. č. 2807/19 o výměře 198 m², 
p. č. 2807/20 o výměře 108 m², p. č. 2807/21 o výměře 32 m², 
p. č. 2807/22 o výměře 63 m², p. č. 2807/23 o výměře 29 m², 
p. č. 2822/3 o výměře 3 m², p. č. 2822/4 o výměře 14 m², 
p. č. 2822/5 o výměře 13 m², p. č. 2822/6 o výměře 31 m², 
p. č. 2822/7 o výměře 219 m², p. č. 2822/8 o výměře 90 m², 
p. č. 2822/9 o výměře 12 m², p. č. 2822/10 o výměře 25 m², 

p. č. 2822/11 o výměře 63 m², p. č. 2822/12 o výměře 8 m², 
p. č. 2822/13 o výměře 5 m², p. č. 2822/14 o výměře 95 m², 
p. č. 2822/15 o výměře 73 m², p. č. 2822/16 o výměře 54 m², 
p. č. 2822/17 o výměře 104 m², p. č. 2822/18 o výměře 17 m², 
p. č. 2822/19 o výměře 16 m², p. č. 2822/20 o výměře 10 m², 
p. č. 2822/21 o výměře 1 m². 
Celková výměra pozemků činí 2 511 m². Na uvedených po-
zemcích byly obcí Vidče realizovány chodníky, místní komu-
nikace a zeleň v rámci investiční akce „Výstavba chodníků 
v obci Vidče“. 
198/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje projevení zá-
jmu o převod pozemku p. č. 1479/3 z majetku České republiky 
– Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlast-
nictví obce Vidče prostřednictvím portálu www.nabidkama-
jetku.gov.cz, a to ve stanovené dvouměsíční lhůtě a pověřuje 
starostu obce v případě nabídky ze strany ÚZSVM neprodleně 
připravit znalecký posudek k posouzení kupní ceny.
199/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče schvaluje Dodatek č. 2 
ke Smlouvě o dílo na akci “„ZŠ Vidče – Nástavba základní 
školy – Stavba“ dle přílohy č. 3 tohoto usnesení uzavíraný 
s dodavatelem fa – POZIMOS, a.s., K Pasekám 3663, 76001 
Zlín, IČO: 00147389. Zastupitelstvo obce Vidče pověřuje sta-
rostu obce Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo podepsat.
200/2025 | Zastupitelstvo obce Vidče dle  §  84 odst 2 písm.  
f) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších předpi-
sů deleguje starostu obce Vidče jako zástupce obce na jednání 
valné hromady spol. Vodovody a kanalizace Vsetín a.s. konané 
dne 5. 6. 2025. Jako náhradníka deleguje místostarostu obce.

Zasedání rady obce dne 6. 5. 2025

Výpis z usnesení č. 38/2025
382/2025 | Rada obce Vidče schvaluje program 38. zasedání 
rady obce.
383/2025 | Rada obce Vidče souhlasí s uzavřením dohody o zá-
niku závazku dle § 1981 občanského zákoníku a dle přílohy 
č. 1 tohoto usnesení mezi obcí Vidče a dodavatelem KDZ, spol. 
s  r.o., Razov 1256, 76312 Vizovice, IČO: 15526691, týkajících 

se všech částí předmětu plnění zakázky „ZŠ VIDČE – NÁSTAV-
BA ZÁKLADNÍ ŠKOLY | DODÁVKA NÁBYTKU“. Rada obce Vid-
če dále ukládá starostovi obce zajistit zrušení stávající veřejné 
zakázky a přípravu nového zadání dle metodiky poskytovatele 
dotace a zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek.

Pavel Drda, starosta obce
Jiří Vaculín, místostarosta obce

Prodej pozemku v aukci v obci Vidče: stavební pozemek p.č. 1479/3

Vážení spoluobčané,
rádi bychom vás informovali o příležitosti pro ty, kteří hle-
dají stavební pozemek. Úřad pro zastupování státu ve vě-
cech majetkových (ÚZSVM) nabízí v aukci k prodeji staveb-
ní pozemek parcelní číslo 1479/3 o rozloze 1200 m², který 
je územním plánem určen pro individuální bydlení. Nejniž-
ší podání (vyvolávací cena) činí 3 067 000 Kč.
Pro zobrazení detailů nabídky a kontaktních údajů navštiv-
te následující odkaz: https://www.nabidkamajetku.gov.cz/
Home/Detail/142122

Pavel Drda, starosta obce

https://www.nabidkamajetku.gov.cz/Home/Detail/142122
https://www.nabidkamajetku.gov.cz/Home/Detail/142122


4 ZPRAVODAJ obce Vidče

 Z 89 % na 38 % – velký pokrok
V roce 2014, tedy ještě před zavedením systému door-to-door 
sběru, končilo ve směsném komunálním odpadu (černých po-
pelnicích) až 89 % veškerého odpadu. O deset let později tvoří 
směsný odpad už jen 38 % celkového množství. Tak výrazný 
posun řadí naši obec mezi nejzodpovědnější v celé ČR.

 Přesná čísla za rok 2024
• Celkové množství komunálního odpadu: 566,24 tun
• Směsný komunální odpad (SKO): 213,56 t → 120,86 kg/

obyvatele
• Objemný odpad: 54,14 t → 30,64 kg/obyvatele
• Zbytkový odpad (SKO + objemný): 151,5 kg/obyvatele

 Pro srovnání:
Průměr za celou ČR podle dat Ministerstva životního pro-
středí (2022) činil 235,7 kg/obyvatele. 

→ Vidče je o 84 kg/obyvatele lepší než průměr ČR.

 Jak se mění složení našich odpadů?
Níže vidíte, z čeho se v roce 2024 skládal komunální odpad 
v naší obci:

♻️ ODPADY VE VIDČI ♻️
KDE JSME BYLI, KDE JSME DNES – A PROČ TO MÁ SMYSL 

V posledních deseti letech se nakládání s odpady v obci Vidče výrazně proměnilo. Dnes už není třídění jen záležitostí 
několika domácností – stalo se běžnou součástí života nás všech. Výsledky za rok 2024 to jen potvrzují.

Chov psů na úvaze

V dubnu 2025 došlo k novelizaci Zákona na ochranu zví-
řat proti týrání (ZOZT), tj. zákona č. 246/1992 Sb. V § 4 je 
definováno, co se považuje za týrání zvířat. Při novelizaci 
došlo k úpravě odstavce 1 písm. o), kdy za týrání se pova-
žuje trvalý chov psů na úvaze v prostorách k tomu ur-
čených, včetně domácnosti, kdy pes je uvázaný jakým-
koliv prostředkem na uvázání (tj. na řetězu/jiném typu 
úvazu u boudy, či v jiných chovných prostorách psa, včetně 
kladkového typu úvazu s pojezdem). 

Přesné znění § 4 odst. 1, písmeno o) ZOZT – Za týrání 
se považuje…

o) používat k vázání nebo k jinému omezení pohybu zvíře-
te prostředky, které zvířeti způsobují nebo lze předpokládat, 
že budou způsobovat, poranění, bolest nebo jiné poškození 
zdraví; u  psa se za týrání považuje chov nebo držení psa 
v prostorách k tomu určených, včetně domácnosti, uvázané-
ho jakýmkoliv prostředkem na uvázání, s výjimkou

1. krátkodobého úvazu psa pod dohledem chovatele nebo 
jiné k tomu pověřené osoby, zejména během čištění chovné-
ho prostoru, krmení psa a jeho ošetřování nebo za účelem 
obdobného úkonu krátkodobého charakteru, kdy omezení 
pohybu psa nelze docílit jiným vhodným způsobem,
2. úvazu nebo jiného omezení pohybu psa k výcviku a pl-

nění úkolů stanovených ozbrojeným silám, bezpečnostním 
sborům nebo obecní policii zvláštními právními předpisy,

Tato úprava zákona nabývá účinnost dne 1. 1. 2026.  
Do 31. 12. 2025 je stanoveno přechodné období, kdy psy 
chované na úvaze lze takto ještě držet (minimální délka 
úvazu se musí rovnat trojnásobku délky psa i s ocasem), 
od příštího roku už však musí být zvolen jiný způsob cho-
vu (např. kotec, na volno na oploceném pozemku). Pozor! 
– štěňata narozená v letošním roce už na úvaze chovat ne-
lze vůbec (ani během přechodného období do konce roku 
2025)! 

Klasifikace sankcí za tento přestupek, který projedná-
vá obecní úřad obce s rozšířenou působností, je pro fyzic-
kou osobu do 1 000 000 Kč, pro právnickou a podnikající 
fyzickou osobu do 3 000 000 Kč.

Od 1. 1. 2030 nabývá účinnosti také další úprava ZOZT, 
a to zákaz chovu hospodářských zvířat na úvaze. 

Přesné znění § 9 odst. písm. f) ZOZT – Při chovu hospo-
dářských zvířat je zakázáno…

f) chovat zvířata ve vazném ustájení s výjimkou nezbyt-
ně nutné doby po trvání jejich ošetření

Zdroj: Státní veterinární správa ČR
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Tabulka: Složení komunálních odpadů – Vidče 2024

Druh odpadu Množství 
(t)

Na 1 obyvatele 
(kg)

Papír a lepenka 31,90 18,05
Sklo 49,80 28,18
Oděvy 5,13 2,90
Jedlý olej a tuk 0,31 0,17
Barvy, lepidla 
a pryskyřice 
s bezpečnými látkami

2,38 1,35

Plasty 28,31 16,02
Kovy 3,02 1,71
Biologicky 
rozložitelný odpad

172,75 97,77

Jiný biologicky 
nerozložitelný odpad

4,95 2,80

Směsný komunální 
odpad

213,56 120,86

Objemný odpad 54,14 30,64
CELKEM 566,24 320,45

 Dobrý výsledek, ale i tak doplácíme
Nižší množství odpadu znamená menší náklady, ale i  tak 
je třeba říci otevřeně: v  roce 2024 doplácela obec Vidče 
na odpadové hospodářství celkem 217 130 Kč. To je rozdíl 
mezi příjmy (poplatky od občanů + příspěvky od EKO-KOM) 
a skutečnými výdaji. Přesto jsme na tom mnohem lépe než 
většina obcí.

 Proč to má smysl?
Zákon umožňuje tzv. motivační slevy pro obce, které 
mají zásadní význam – pokud obec zůstane pod stano-
venou hranicí produkce zbytkového odpadu (tedy směs-
ného a  objemného dohromady), má nárok na výrazně 
nižší skládkovací poplatek. Například v  roce 2030 bude 
základní poplatek činit až 1 850 Kč za tunu, ale obce, kte-
ré budou mít méně než 120 kg zbytkového komunální-
ho odpadu na obyvatele, zaplatí pouze 800 Kč za tunu. 
Vidče této hranice zatím nedosahuje – v  roce 2024 jsme 
měli 151,5 kg zbytkového odpadu na obyvatele. Jsme ale  
na velmi dobré cestě. Přesto zůstává prostor pro zlepšení – 
zejména ve správném třídění, a hlavně v předcházení vzni-
ku odpadu jako takového.
Protože jak říká filozofie zero waste: 

„Nejlepší odpad je ten, 
který nikdy nevznikne.“

Každý krok, kterým snížíme spotřebu, znovu použijeme 
věc místo toho, abychom ji vyhodili, nebo správně vytřídí-
me odpad, pomáhá nejen rozpočtu obce, ale i  životnímu 
prostředí. A i malé změny v našem každodenním chování 
mohou mít velký dopad – například když si vezmeme lát-
kovou tašku místo igelitky, nebo pijeme vodu z  kohoutku 
místo balené vody.

 Blízko „Odpadového Oskara“
S produkcí pouze 120,86 kg směsného odpadu na osobu roč-
ně patří Vidče mezi obce, které by mohly být oceněny v sou-
těži Odpadový Oskar – ta oceňuje obce pod hranicí 150 kg/
obyvatele. To je výsledek funkčního systému, osvěty i zod-
povědného přístupu vás všech.

 Děkujeme!
Díky každému z vás, kdo třídí plasty, papír, sklo, bioodpad, 
oleje či textil, díky všem, kdo kompostují nebo přemýšlejí 
nad tím, co a kam vyhodí. Pomáháte tím nejen přírodě, ale 
i obecnímu rozpočtu.

Chcete vědět víc?
Podrobný přehled o odpadovém hospodářství obce za rok 
2024 najdete na webu obce: 
👉 https://vidce.cz/soubory/post/2709/files/yyr9lkh6.pdf

Pavel Drda, starosta obce
Jiří Vaculín, místostarosta obce
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Kdo šetří, má za tři.

Pijte vodu z kohoutku. U nás v obci máme skvělou vodu, kterou můžete bez obav 
pít. Nemusíte kupovat PET lahve. 

Podpořte místní kulturu i hostinské. Dojděte posedět s přáteli u čepovaného piva 
místo kupování plechovek a PET lahví domů. 

Pořiďte si kvalitní látkovou tašku. Na rozdíl od igelitové tašky Vám vydrží několik 
let. Chcete být hodně šetrní? Můžete si pořídit i látkové pytlíky na pečivo, ovoce, 
zeleninu.

Nakupujte potraviny od místních pěstitelů a farmářů. Konzumací potravin od 
místních hospodářů podpoříte lokální ekonomiku, navíc tak můžete mnohdy získat 
kvalitnější produkty než ze supermarketů. 

Kompostujte. Kompost je jako kouzelná skříňka. Dáte do ní odpad a vypadne vám 
kvalitní hnojivo pro kytky nebo zeleninu. Kompostovat je snadné. 

Co doma nesníte, s chutí dojí slepice. Pokud nechcete začít s jejich chovem sami, 
můžete se domluvit s místními chovateli na likvidaci vašich zbytků z kuchyně. 

Snažte se nakupovat bez obalů. Nákupem v bezobalovém obchodě, jako je třeba ve 
Frýdlantu nad Ostravicí, se vyhnete zbytečným obalům. Kde jsou další bezobalové 
obchody, můžete najít třeba zde: mapa.reduca.cz.

Nakupováním v bazarech, antikvariátech, second handech ušetříte peníze a můžete 
tak sehnat zajímavé originální kousky.

Darujte obnošené věci potřebným. Máte doma obnošené věci, které by mohl ještě 
někdo nosit? Darujte je charitě. 

A až pojedete na výlet, vezměte si turistickou lahev na vodu. Dají se sehnat lehké 
skleněné i kvalitní plastové lahve na opakované používání.

NEJLEPŠÍ JE ODPAD, KTERÝ VŮBEC NEVZNIKNE. NEMUSÍ 
SE VYRÁBĚT, NEMUSÍ SE LIKVIDOVAT, NEMUSÍ SE UKLÁDAT 
NA SKLÁDKY, SPALOVAT SE VE SPALOVNĚ, POVALOVAT 
V PŘÍRODĚ. 

Pár snadných tipů:

Jak muzeme sami snízit mnozství 
naseho odpadu, ulevit vlastní 
penezence i prírode 
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Vedeli jste? 

1 ks 120 ks

Recyklace není výdobytkem soucasnosti. 

Odpad trídili jiz starí Rímané. 

Chovejme se jako nasi predci!

1 opakovaně používaná látková taška nahradí až 180 igelitových tašek ročně.

Obyvatel ČR průměrně vyhodí do popelnice 1 kg odpadu denně.  
Jsou u nás obce, kde jeden obyvatel vyprodukuje v průměru 10 dkg odpadu za den.

Používání dětských látkových plen ušetří 125 kg jednorázových plen, což po použití 
znamená zhruba 200 kg odpadu ročně. 

Odmítnutím reklamních materiálů do schránek se ušetří 8-10 kg papíru ročně. 

Recyklace jedné tuny papíru zachrání 17 stromů. 

Proč kupovat pivo ve vratných lahvích? Tento obal má nejmenší dopad na životní 
prostředí ze všech obalů. Hliníkových plechovek se vytřídí v ČR jen 20 %, jejich 
dopad na životní prostředí výrazně vyšší. Pitím čepovaného piva neprodukujete 
odpad žádný. 

V průměru vyprodukuje obyvatel ČR 50 různých nápojových plechovek ročně. 
Z toho ale jen 10 plechovek se dostane k recyklaci. Navíc hliníkové plechovky jsou 
energeticky nejnáročnější recyklací.

1 opakovaně 
používaná vlastní 
lahev na pití může 
ušetřit až 120 PET 
lahví ročně

Vychází s podporou Ministerstva životního prostředí.  
Materiál nemusí vyjadřovat stanoviska MŽP.

www.arnika.org
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Nové rubriky pro váš zpravodaj

Mezi nejčtenějších rubriky časopisů 
bývají rozhovory. Proto se i vedení 
obce rozhodlo, že vám chce tuto 
rubriku dopřát a  využít další pří-
ležitosti, jak posílit obecní souná-
ležitost a snad i patriotismus. A já, 
grafička vašeho Zpravodaje obce 
Vidče, takovou patriotkou rozhod-
ně jsem a možná i proto mi tato rub-
rika byla svěřena. 

Napadlo mě, že bych pro jednou moh-
la porušit očekávání dodaného roz-
hovoru (rozumějte, měla jsem právě 
hodně uzávěrek a  vytipované osoby 
na rozhovory mi sice s poskytnutím rozhovoru souhlasily, 
ale až na pozdější termín, než je uzávěrka tohoto periodi-
ka). Proto bych pro tentokrát udělala výjimku a představila 
sebe. Není to z nějaké touhy psát o sobě, ale řekla jsem si, že 
možná bych takovým představením mohla vzbudit v další 
snaze o rozhovor nebo vzpomínky na vaši obec více důvěry.

Kdo tedy jsem?
Jmenuji se Eliška Chovancová a jezdím za vámi ze soused-

ního kopce, z rožnovského Kramolišova. A aniž bych si u vás 
chtěla nějak šplhnout, máte tady u vás snad ty nejhezčí trasy 
na výlety a procházky! Opravdu, když se chceme s manželem 
vyklidnit od našich pěti dětí, často vyrážíme na vaše paseky 
(samozřejmě po svatém Juří jen po vyznačených pěšinách). 

Asi se ve mně ozývá krev mých 
rumunských předků a  vždy mě to 
táhlo do kopců. Legraci samozřej-
mě ale až po práci, takže si každý 
den nejdříve odsedím svých pár ho-
din u  počítače (grafik se nadře jen 
hlavou) a  pak se nejradši odměňuji 
kutáním na zahradě nebo výjezdy 
na kole s  drobotinou po kroužcích. 
Mohu si dovolit ale už i vycházky bez 
nich, protože nejstarší dcera je už  
na pajdáku a v čase doma si musí od-
být i „praxi“ doma – u sourozenců. 

Co mě živí?
Sazba časopisů, knih a  tvorba např. log a  vizuálních 

identit. Abych byla konkrétní a zmínila alespoň jednu svou 
právě nejviditelnější práci, pak se možná pochlubím svým 
nejlépe zaplaceným obrázkem / piktogramem pro prezenta-
ci 100. výročí založení Valašského muzea v přírodě. Nejlep-
ší na této zakázce bylo, že mi vydělala na nový počítač, na 
který grafici nemají zrovna malé nároky. To jste slyšeli, že 
pracujeme na herních počítačích?

Jak to bylo?
Na konci prázdnin tři dny před odjezdem na dovču jsem 

na stránkách muzea něco vyhledávala a  náhodou jsem na-
razila na soutěž o grafický návrh pro piktogram ke 100. vý-
ročí založení Valašského muzea v  přírodě! Krásné zadání 
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i odměna!!! Rychle jsem udělala, co se 
dalo a druhý den v pátek, při poslední 
příležitosti tisku A3 formátů, jsem bě-
žela do kopírovacího centra a  mohla 
balit rodinu. 

V neděli jsme odjížděli a v pondělí byla 
uzávěrka soutěže. Proto jsem poprosila 
ochotného souseda, zda-li by mi to tam 
ráno nedonesl a já se pak na svůj svátek 
nestačila divit, jak rychle se někdy povede 
vydělat sumička ve výši měsíčného platu! 
Chtěla jsem v muzeu jen dát o sobě vědět 
a oni nakonec dávali vědět mně:). Nevím, 
kdy jsem naposledy skákala tak vysoko!

Moje srdcovka?
Kromě profesionální grafiky se věnuji i genealogii a nabí-

zím zpracování rodokmenů. V tomto odvětví jsme s manže-
lem totiž stejně potrefení. Oba milujeme historii a on navíc 
vládne uměním orientace v  matrikách a  archivech, takže 
mu každou zimu začíná tzv. bádací období. A od zjištění dat 
je už jen krůček k jejich vizualizaci.

Od narození naší první dcery jsme se v tomhle koníčku 
našli s tím, že manžel sbírá data a já příběhy. A data, obale-
ná do masa příběhů, jsou ta nejlepší. Zjistila jsem, že jenom 
taková nám mohou zprostředkovat něco víc, co má šanci 
začít ovlivňovat i náš osobní život. Každému bych to moc 
doporučovala – najít si prostor na to, abychom vyslechli ro-
dinné pamětníky, dokud to jde. Rodokmeny, které jinde ne-
najdete, a návody, jak na sbírání rodinné historie, nabízím 
na svých stránkách www.koreny-nasi-rodiny.cz. Pokud vás 
to zajímá, podívejte se, jak se nám to povedlo.

Nudila jsem se s pátým dítětem na mateřské?
Přesně tak to bylo. Všechny naše děti už ví, kolik úkolů  

za den musí udělat, takže při tom množství se mi už uvolni-
ly ruce, abych si mohla hrát na počítači. Pravda je, že práce 
grafika je většinou natolik příjemný relax, propojený s potěše-
ním z udělané (a viditelné) práce, že mě můj obor vždycky tak 
trochu držel nad vodou, abych se ze vší té nekončící (a nevi-
ditelné) práce nezcvokla. Po patnácti letech 
na rodičáku vím, že obor je pro maminky 
opravdu zásadní. A já mám to štěstí, že kro-
mě tolerantního muže, který rozdýchá, že 
není vždy naklizeno podle jeho představ, 
mám i práci, která se dá dělat z domu.

To jste slyšeli, že J. K. Rowlingová na-
psala své nejznámější dílo (Harry Potter) 
při malých dětech? Takže když jsem po 
obědové siestě ještě u počítače a někdo by 
si chtěl na nějaký nedostatek stěžovat, už 
ví, že Harry Potter se určitě taky psal při 
takových odpoledních.

Čím bych chtěla obohatit videčský 
zpravodaj?

Tato rubrika by od příště měla přinášet 
rozhovory s vámi, občany obce Vidče. Ko-

lik je totiž lidí, tolik je dovedností a zku-
šeností. Možná si řeknete, že se mezi 
sebou dostatečně znáte. To jsem si také 
řekla, když jsem si pročítala publikaci 
o  Prostřední Bečvě, ze které pocházím. 
Jaký byl ale můj údiv, když jsem najed-
nou zjišťovala, jak mohou např. metly 
dopomoci k rozjetí úspěšné rodinné fir-
my. Nebo jak se prastrýc kvůli chybějící 
legitimaci dostal za války do koncentrá-
ku, a když jej přežil a vrátil se domů, ni-
kdo mu nevěřil. Budu se snažit poodhalit 
vám oponu místního dění a jak šikovné 
lidi tady máte.

VÝZVA: Zároveň bych ráda přispívala zajímavostmi z mi-
nulosti obce do nové rubriky CO VIDČE PAMATUJE, které 
buď neznáte, anebo jen tušíte, že se to stalo třeba za dědeč-
kova mládí, ale vlastně nic víc. 

Proto budu moc vděčná za všechny vaše tipy nebo vzpo-
mínky, které si opravdu ráda vyslechnu! Stačí mě kontak-
tovat na tel. čísle 775 388 210 nebo e-mailu: elizhor@se-
znam.cz. Třeba zrovna vaše vyprávění doplním o podklady 
z  archivu o  nějakou perličku nebo zajímavostí ze starých 
map! Obecní kronika Vidče se po druhé světové válce ztra-
tila a byla by škoda ztratit i povědomí o tom, co formovalo 
životy předků a vlastně i nás všech. „Je důležité si připomí-
nat události dobré i špatné. Je to nejen poučné, ale i po-
třebné!“ 

Eliška Chovancová

Příběhy totiž budou vždy mít co říct 
a už se těším na ty vaše!

mailto:elizhor@seznam.cz
mailto:elizhor@seznam.cz
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Kultura a společenský život ve Vidči letos na jaře zno-
vu potvrdily, že když se spojí dobrá organizace, přízni-
vé počasí a zájem lidí, vznikne atmosféra, na kterou se 
dlouho vzpomíná. Dubnové Pálení čarodějnic i květno-
vé Kácení máje s dětským dnem proběhly ve sportovně-
-kulturním areálu Na Sahaře za vlídného počasí a s hoj-
nou účastí občanů všech generací.

Pálení čarodějnic: tanec, soutěže a výborné jídlo
Ve středu 30. dubna se Sahara proměnila v místo plné smí-

chu, hudby a pohybu. Tradiční Pálení čarodějnic nabídlo dě-
tem odpoledne plné zábavy, soutěží a tance, o které se s vel-
kým nasazením postarala taneční skupina Heart2Beat pod 
vedením paní Zuzany Černotové – místní obyvatelky, která 
připravila pestrý a hravý program. Její přístup a nadšení bylo 
cítit po celém areálu a zaslouží si naše upřímné poděkování.

Velký zájem vzbudila i možnost vyzkoušet si skákací boty 
– děti si je s nadšením obouvaly a zkoušely, co všechno v nich 
zvládnou. Návštěvníci si pochvalovali také výborné občerst-
vení, o které se jako obvykle spolehlivě postaral Myslivecký 
spolek Vidče. Jejich kuchařské umění zkrátka k čarodějnické-
mu večeru už neodmyslitelně patří.

Kácení máje a dětský den: 
folklor, koně, motorka i cimbálovka

V sobotu 31. května následoval další vrchol jarní sezóny 
– spojení tradičního kácení máje s dětským dnem. Program 
byl bohatý a pestrý, takže si na své přišli malí i velcí. Vystou-
pení dětského folklorního souboru Valašenka pod vedením 
Míši Bařinové a Pavly Smílkové vneslo do odpoledne milou 
a tradiční atmosféru. Následovala recitace žáka místní zá-
kladní školy Štěpána Randuse, který svým přednesem po-
bavil i dojal.

Zlatým hřebem dne byla ukázka práce Policie České re-
publiky. Psovodi předvedli precizně zvládnuté zásahy a vel-
ký zájem vzbudila i jednotka na krásných služebních koních, 

kteří se stali doslova magnetem pro všechny přítomné.
Na policisty navázala neméně efektní a odvážná show na 

trialové motorce v podání čtrnáctiletého Tadeáše Mikundy, 
jehož výkon sklidil zasloužený potlesk.

Návštěvníci si mohli prohlédnout také zásahový vůz Hasič-
ského záchranného sboru z Valašského Meziříčí – za zprostřed-
kování děkujeme místnímu obyvateli panu Petru Novákovi.

Děti si během odpoledne mohly zaskotačit na skákacích hra-
dech nebo se zapojit do zábavných soutěží připravenými žáky 
základní školy pod vedením paní učitelky Šárky Pavlíčkové.

Po skácení máje se o hudební doprovod večera postarala 

Na Sahaře to žilo: jarní akce přinesly radost malým i velkým
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cimbálová muzika Polajka, jež přispěla k příjemné a přátelské 
atmosféře až do večerních hodin. O občerstvení se tentokrát 
postaral fotbalový oddíl TJ Vidče, a  tak nikdo z návštěvníků 
nemusel odcházet hladový ani žíznivý. 

Za hladký průběh celé akce patří poděkování místostaros-
tovi panu Jiřímu Vaculínovi, který zajistil účinkující – pře-
devším složky Policie ČR – a  připravil dramaturgii celého 
programu. Stejně tak děkujeme zastupiteli panu Romanu Pe-
truželovi za moderování celého odpoledne.

Obě akce potvrdily, že sportovně-kulturní areál Na Saha-
ře je místem, kde se lidé rádi potkávají a společně si užívají 
chvíle pohody. Největší odměnou pro všechny pořadatele je 
vidět areál zaplněný spokojenými návštěvníky všech genera-
cí, kteří se dobře baví.

Prostřední Bečva 360, 756 56 Prostřední Bečva

Chceš se stát součástí našeho týmu? Přidej se k nám,

uvaříme z tebe profíka!

Areál Zavadilka je komplex skládající se z Hotelu Zavadilka, 

restaurace Valašský šenk a  rekreačně sportovního a 

zábavního areálu, který hledá pro rozšíření pracovního týmu 

spolupracovníky ve složitém umění služeb a  gastronomie.

Co u nás můžeš dělat:    

 KUCHAŘE/KU - TANČIT  MEZI SPORÁKY A VAŘIT 

POŘÁDNÉ VALAŠSKÉ JÍDLO V NAŠÍ HOSPODĚ 

 POKOJSKOU - UKLÍZET POKOJE V NAŠEM NOVÉM 

HOTELU 

Co ti za to dáme:

 PRÁCI OD NEVIDÍM DO NEVIDÍM A DOBROU PARTU, 

KTERÁ TĚ V TOM NENECHÁ.

 MOŽNOST NAUČIT SE V GASTRU NĚCO, CO TĚ JINDE 

NENAUČÍ. 

 PENÍZE A OSTATNÍ VÝHODY, KTERÉ NAJDEŠ NA 

WWW.NEROTRADE.CZ  - KARIÉRA NABÍDKA PRÁCE.                 

Máš zájem? Napiš e-mail na kariera@nerotrade.cz nebo volej

na tel. +420 602 222 984 nebo chatuj na Facebook. 

Pavel Drda, starosta obce
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Třída předškoláků pluje do cíle, červen 2025

Besídka
Měsíc květen odstartovala třída Sluníček nádhernou be-

sídkou na počest maminek a jejich velkého svátku. Děti vy-
stoupily s valašským pásmem. V krojích to slušelo klukům 
i holčičkám.

Nová přírodní stezka
Novinkou je v  mateřské škole STEZKA ŽABKY MICHAL-

KY. Tato přírodní stezka byla vytvořena ve spolupráci s MAP 
(místní akční plán). Původní záměr byl, aby každá ze 17 za-
pojených mateřských školek vytvořila stezku, kterou mohou 
i ostatní školky využít. Vytvoříme-li my stezku, získáme tak 
přístup ke 16 dalším stezkám v okolí Valašska. Vytvořit naši 
stezku dalo hodně úsilí nejen paní učitelek, ale i rodičů z eko-
týmu, takže jsme stezku udělali přístupnou široké veřejnosti 
a všem, kteří mají zájem si zpestřit den a plnit úkoly týkající 
se přírody. Stezka začíná na ekozahradě u rybníka a dle šipek 
pokračuje přes hlavní videčské monumenty až na zuberský 
kopec. Stezka taky nabízí 3 trasy, dle náročnosti, věku a časo-
vé dotace si každý může vybrat tu pravou. Nejdelší a nejná-
ročnější stezka dovede turisty až do skřítkové a vílí vesnič-
ky. Na startu se vše dozvíte a pak už jen následujete cedule. 
Nechte nám u skřítků vzkaz, jak se Vám tam líbilo!

Plavání 
I nadále jezdí děti na krytý bazén do Rožnova pod Rad-

hoštěm, kde se učí základní dovednosti. Už perfektně zvlá-
dají rozcvičku, umí ponořit hlavu, sebejistě se pohybu-
jí v  malém bazéně, plní cvičení a  pomalinku už přechází  
i  do velkého bazénu. Děti jsou statečné, pohybově zdatné 
a především jsou pěkně zapálené. 

Škola v přírodě 
V týdnu od 26. do 29. 5. proběhla škola v přírodě tradič-

ně na Hlaváčkách. Účastnilo se 21 dětí – 9 odvážných kluků 
a 12 nebojácných holek. Letošní pobyt byl naladěný do ná-
mořnického stylu, a tak není divu, že to byla pořádná plavba  
na vlnách. Děti čekalo tvoření z  mušlí, tvoření a  zdobení 
kotvy, hledání pokladu, plnění úkolů, pravidelné ranní roz-
cvičky, přetahované s lanem, procházky po okolí a na Díly, 
opékání špekáčků, stezka odvahy a  hromada dalších skvě-
lých aktivit. Na návštěvu přijel kovboj Dušan, který předve-
dl svoji show a  taky přijela městská policie z Rožnova pod 
Radhoštěm, která dětem představila svoji práci, včetně uká-
zek a modelových situací. Například si děti zkusily jaké je to 
chytat zloděje. Tímto moc děkujeme za skvělý program všem 
účastníkům. Dopluli jsme do přístavu a musíme děti velmi 
pochválit, protože to byla veselá a dobrodružná plavba. 

V  červnu nás čeká nejprve týdenní téma multikulturní 
výchova – naši kapitáni a kapitánky poplují napříč celým 
světem a budou se seznamovat s krásami, rozmanitostí, po-
dobnostmi a odlišnostmi různých zemí. 

Rozloučení s předškoláky
V pátek 20. 6. 2025 si ještě naposled oblečeme námořnic-

ká trička a v 15 hodin se rozloučíme s předškoláky zahradní 
slavností. Popřejeme jim, ať se jim ve škole hlavně daří a líbí 
a  se slzičkami je necháme odplout do další životní etapy. 
Čeká je velká škola! 

A pak už nás čekají vytoužené velké prázdniny! Za celý 
kolektiv mateřské školy vám přejeme prázdniny plné slunce, 
pohody, zážitků a úsměvů a budeme se těšit zase v září!

Bc. Pavlína Parks

Mateřská škola
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Čas je skutečně „relativní“

Ano, čas je skutečně relativní. I když si pořád myslíme, 
že pro všechny běží stejně, druhé pololetí školního roku 
letí tak nějak rychleji než to první. 

I my jsme rychlejší běh našich aktivit podpořili v březnu 
akcí „Pomáhej pohybem“. Přes aplikaci ČEZ děti čtvrté, páté 
a šesté třídy zapojily do projektu i členy své rodiny – chodily 
pěšky, jezdily na kole, běhaly, plavaly a dokonce tancovaly. 
Svými aktivitami podpořily řadu charitativních akcí.

Těžké rozhodnutí měl před sebou šesťák Štěpán Randus 
– recitace nebo fotbal? V obou disciplínách vyniká, rozho-
dl se pro fotbal, tak krajské kolo recitační soutěže vyměnil  
za možnost reprezentovat svůj fotbalový tým v  talentové 
soutěži OFS Vsetín. Každopádně jsi výborný a za repre díky.

Sportem díky našim mladým učitelům tělocviku žijeme. 
Zúčastnili jsme se volejbalového a  fotbalového turnaje  
na okrskové úrovni. Bohužel do vyšších kol jsme nepostou-
pili, takže to bereme jako výzvu do další let. 

Velmi vydařenou akcí byl „Den Země“ ve spolupráci s míst-
ní mateřskou školou, ve kterém se blýskli naši deváťáci. Na sta-
novištích se věnovali malým dětem s velkým porozuměním.

Čtvrťáci a páťáci využili možnost projektu MAP IV a pod-
nikli tzv. „Únikovku“. Původní obavy byly zbytečné, všich-
ni se z uzamčeného prostoru dostali díky splněným úkolům 
ve vymezeném čase. Potvrdili tak své schopnosti řešit situa-
ci v daném čase a za daných podmínek.

Opravdu reprezentativní byla účast našich žáků na Li-
terárním klání 2025. Smyslem této akce je přečíst knihu 
a prezentovat před řadou cizích lidí. Této aktivity se za naši 
školu opravdu s grácií zhostili Mikuláš a Matouš Dudovi, Ve-
ronika Barabášová a Jonáš Lašák. Velký obdiv patří Mikimu 
Dudovi, kterému onemocněl parťák Jáchym Hanák. Mikuláš 
tak musel před publikum předstoupit sám. Byli jste výbor-
ní, pochvala i Jáchymovi. I když jsi tam nebyl, tak jsi tomu 
v přípravě věnoval spoustu času.

Rádi jsme využili nabídku města Rožnov pod Radhoštěm 
a  ve čtvrtek 15. 5. 2025 se žáci druhé, čtvrté a  šesté třídy 
zúčastnili akce „Den linky 155“. Seznámili se s  provozem 
všech záchranných složek v našem regionu.

„Měj svůj směr!“ Tak zněla výzva pro naše osmáky  
na středu 21. 5. 2025. Věřím, že si alespoň trošku ujasnili, 
kam budou ve svém budoucím životě směřovat. Díky růz-
ným aktivitám si ověřili své schopnosti a zájmy.

 
Velmi příjemné setkání nás čekalo ve středu 16. dubna 

2025, kdy nás navštívil speciální pedagog, lektor a rodinný 
terapeut Mgr. Jiří Halda. Téma „V každé chvíli jste mi vzo-
rem“ ocenili i rodiče, kteří se akce zúčastnili.“

Základní škola
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No a konečně třešnička na dortu. Naši čtvrťáci postou-
pili do národního kola „Poháru vědy 2025“. Budeme jim 
držet pěsti a dáme vědět v příštím čísle zpravodaje a samo-
zřejmě na www.zsvidce.cz.

Děkuji všem zaměstnancům za perfektní přístup ke všem 
aktivitám v  průběhu školního roku 2024/2025. Vím, že to 
někdy nebylo díky rekonstrukci školy jednoduché. Projevili 
jste velkou empatii, vstřícnost a ochotu. 

Samozřejmě děkuji za velmi vstřícný přístup zřizovate-
li školy, Obci Vidče, kterou reprezentuje pan starosta Pavel 
Drda a pan místostarosta Jiří Vaculín.

Za všechny z naší školy Vám přeji pohodové a ve zdraví 
prožité prázdniny.

Mgr. Eva Mandulová,
ředitelka školy 

Dětský taneční soubor Kometka, který pravidelně trénu-
je v prostorách naší knihovny, zazářil na Dni tance, který 
probíhal 29. dubna 2025 v Rožnově pod Radhoštěm. Ko-
metka sklidila velký potlesk za své působivé vystoupení – 
variaci na pohádkový příběh „Lví král“. Velké blahopřání 
všem malým tanečnicím i jejich vedoucím. Moc se jim to 
povedlo!

Radost a  smích nikdy nechybí, když se do knihovny 
přikutálí Bookstartové Klubíčko a přinese se sebou našim 
nejmladším příznivcům vždy nějaké překvapení. V pátek 
16.  května pro děti i  maminky si Májové Klubíčko při-
pravilo pestrý program. Nejdříve to byly velké barevné 
molitanové kostky, zapůjčené z místní mateřské školy. Ma-
minky z  nich postavily zábavnou dráhu s  prolézačkami, 
po kterých děti nadšeně lezly, skákaly, dělaly kotrmelce 
a smály se v rytmu svých vlastních her. Užily si ji opravdu 
naplno. A  protože jsme v  knihovně, nemohly chybět ani 

knihy a čtení. Nejdříve to byla nová leporela, knihy plné 
barevných ilustrací, jednoduchých příběhů a  pevných 
stránek, které vydrží i to nejzvědavější dětské prohlížení. 
Následovalo pak společné čtení a povídání pohádky o ma-
lém koťátku, které zapomnělo mňoukat.

Na závěr našeho setkání se všichni společně pustili do 
práce. Za pomoci maminek děti stříhaly, lepily, skládaly 
a kreslily, aby si domů mohly odnést vlastnoručně vytvo-
řenou památku – roztomilé papírové koťátko.

Novinky z knihovny

http://www.zsvidce.cz
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V pátek 6. června proběhlo v knihovně už tradiční slav-
nostní Pasování prvňáčků na Rytíře řádu čtenářského.                                                                   
Děti nejprve předvedou, jak se za uplynulý rok naučily 
číst, a poté budou slavnostně pasovány na čtenáře. Letošní 
pasování se ponese v pohádkovém duchu knihy „Jak víla 
Anička zachránila jaro“, kterou si s  záložkou a  roční re-
gistrací zdarma každý prvňáček odnese domů jako dárek.                                                                      
Vítáme nové rytíře a rytířky mezi našimi čtenáři.

Máme červen, blíží se prázdniny – čas výletů, dovolených 
a zaslouženého odpočinku. I provoz naší knihovny se v let-
ních měsících trochu mění.

 
 PRÁZDNINOVÁ OTEVÍRACÍ DOBA 

  Středa 10:00 – 16:00 

V červenci přivítáme děti na čtrnáctidenním prázdni-
novém táboře videčských dětí, který bude plný her, čtení 
a dobrodružství. 

V srpnu nás čeká malování a výměna podlahy knihov-
ny, proto prosíme o trpělivost a pochopení v případě ome-
zeného provozu.

Přeji všem krásné léto plné slunce a dobrých knížek!

Božena Zajícová
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V naší obci máme dvě kulturní památky: kostel a zvonič-
ku. Kostel je z počátku 20. století, zato roubená zvonička 
stojí už úctyhodných 250 let! Její vrstevnicí je třeba stará 
rožnovská radnice v muzeu, která je jen o pět let starší. 

Co ta toho už pamatuje! Dobu císaře pána, staré fungující 
fojtství (číslo = Numer 40 je v Indikační skice stabilního ka-
tastru níže zaznačeno červeně), které dnes znáte jako Hos-
tinec U Hanáčků. Právě za ním stávala i zvonička. Ještě na 
staré mapě stabilního katastru z roku 1833 o tom svědčí její 
kolorované vyobrazení a zdá se, že právě prostor kolem ní 
mohl soužit jako jakási náves ke shromažďování. Před budo-
vou školou takový prostor nebyl (škola je růžově vyobrazený 
obdélník vpravo dole).

Možná se právě fojtský rod Pilečků zasadil o to, že právě 
vedle jeho usedlosti v době nařízení Marie Terezie (1751), 
která vydala tzv. Ohňový patent, dali roku 1775 tuto ma-
lebnou stavbu postavit. Důvod byl, jako vše v té době, ryze 
pragmatický. Nejenom, že to bylo nařízeno a  fojt byl ten, 
kdo dohlížel na panské záležitosti, ale protože v obci nestál 
kostel, měla se postavit alespoň zvonička, která by v přípa-
dě požáru nebo jiného nebezpečí (vpády maďarských Kuru-
ců nebo třeba Uhrů) mohla své osadníky včas varovat. 

Stavěla se v  době náboženských bouří na Valašsku, kte-
rých se například sousední Bystřičani účastnili. Co se nazvo-
nívala o klekání, ale i k polední modlitbě Anděl Páně. Kolika 
zemřelým zvonila na jejich poslední cestu k  rožnovskému 
nebo později zuberskému kostelíku, ke kterým byla osada 
přifařena. Třeba v roce 1847 zemřelo jen od nemoci hlavičky 

z hladu v obci na 40 lidí. Jen o pár let později tu byla zase 
dvakrát cholera (1849 a  1866). To byl zřejmě i  důvod nej-
většího poklesu obyvatel od dob tohoto evidování. V  roce 
1854 je zaznamenáno 2521 obyvatel a o patnáct let později 
pouhých 1437. Dalšími ranami v obci byl tyfus v roce 1929 
a 1930 nebo černé neštovice.

Její zvonění bylo to nejhlasitější volání o pomoc, když ně-
které stavení navštívil ohnivý kohout. Vyzváněla ale také 
při významných událostech, jako bylo např. zrušení roboty 
v roce 1848, kdy se z nevolníků stali svobodní lidé, zanikl 
úřad fojta a mohl být zvolen první starosta. Svolávala také 
k  nejrůznějším náboženským úkonům, jakými byly třeba 
májové pobožnosti v květnu. Později mohl být také využí-
ván například k upozornění před sčítáním slepic.

Před zvoničkou byl velký dřevěný kříž a  okolo vysaze-
ny lípy. Ty právě byly nařízeny zmíněným patentem, stejně 
jako zajištění blízké studny nebo jiného zdroje vody v přípa-
dě požárů. Vysázení stromů i mezi domy a zajištění větších 

Nejstarší v obci / 250 let naší zvoničky

Původní umístění zvoničky za fojtstvím (čp. 40) s místními dětmi. 
Muž vlevo je místní nadučitel Hynek Kašlík, který se významně 
zasloužil o stavbu kostela sv. Cyrila a Metoděje. 
(Vlastivěda Moravská, Rožnovský okres, počátek 20. století)
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odstupů mezi nimi měly také bránit šíření požárů. Ohňo-
vý patent také zakazoval pálení svatojánských ohňů, které 
byly ale natolik oblíbené, že jejich tradici držíme doposud.

Zvon byl údajně odlit v zuberské huti z rudy, která se tě-
žila na Svatoňku a byla zpracována v zuberských hamrech 
(o tomto si napíšeme zase někdy jindy). Je na něm vyryt le-
topočet 1778, což bude datum ulití zvonu.

Možná není bez zajímavosti, že byla postavena právě 
v roce vydání dalšího osvícenského patentu tzv. robot-
ního, který odstupňoval robotu podle výše kontribuce (po-
zemkové daně), kterou poddaní platili státu. Patent stano-
vil délku robotního pracovního dne na 8 hodin v zimě, 12 
hodin v  létě, včetně přestávky na oběd. Navíc robotní pa-
tent zkrátil robotu pouze na tři dny v týdnu. Patent ulevil 
hlavně sedlákům, jimž robotních povinností ubylo často až 
o polovinu a všichni tak měli konečně nějaký ten čas navíc 
a třeba právě proto došlo i na zvoničku. 

V období po roce 1751 vznikaly mnohé zvoničky a míva-
ly nejrůznější podobu. Společné ale měly to, že byly zastře-
šeny na sloupu nebo rozsoše, kolem které se mohla posta-
vit dřevěná nebo zděná stavba. V  noci kolem ní chodíval 

vartýř, jehož služba vznikala právě tímto nařízením a jeho 
povinností bylo v případě požáru bít na poplach. Pokud se 
v obci postavil kostel, úkol zvoničky přebrala kostelní zvo-
nice a  zvoničky se mohly přestěhovat na odlehlejší kout 
nebo paseku, což ale nebyl osud té naší, která se později 
pouze přesunula o kousek dál.

Kolem roku stavby zvonice byl na Hradisku nad Rožno-
vem a Vidčí vystavěn panský dvůr a v Rožnově papírna pá-
nem Michalem z Žerotína, který byl i majitelem obce. Pak 
proteklo spoustu vody v Maretce, změnily se poměry a když 
přišla příhodná doba, postavil se i zdejší kostel. Pak už její 
vyzvánění převzal zvon na kostelní věži. 

P. Karel Janečka, zdejší farář, zapsal před svým od-
chodem v roce 2015 do farní kroniky toto: „Před oslavami 
(100. let od postavení kostela) byl vzadu v  kostele umístěn  
na podstavec starý železný zvon ze zvoničky u  kostela. Bě-
hem září 2013 byl ze zvoničky ukraden. O necelý rok později 
ho policie vypátrala a  předala paní starostce Mikulenkové. 
Ta se dohodla s panem farářem, že bude zvon umístěn v kos-
tele, protože má historickou hodnotu a hrozí nebezpečí, že ze 
zvoničky by ho opět někdo ukradl.“

V roce 1975 byla zvonička opravena a  přemístěna  
na současné místo do východní části areálu kostela. V roce 
1996 byla prohlášena za kulturní památku. V  roce 2000 
prošla generální opravou. Výhledově se opět bude stě-
hovat, a  to do prostranství nově revitalizovaného plácku 
u hasičské zbrojnice. 

Takto asi by se dal vylíčit příběh naší zvoničky a umlklé-
ho zvonu z ní.

Věřili byste, že naše nenápadná zvonička může být už ta-
kovou pamětnicí?

Za pomoci pana Vojtěcha Hýbla
zpracovala Eliška Chovancová

https://cs.wikipedia.org/wiki/Sedl
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V termínu 16.–18. května se naše družstvo zúčastnilo Mis-
trovství České republiky družstev v rekreačním stolním 
tenise v Brně – Tišnově. Startovat zde mají právo hráči, 
kteří dosahují max. krajské úrovně a takovou podmínku 
jsme splňovali. 

V našem družstvu měl společně s  Liborem Vaculínem 
a  Petrem Mikulenkou nastoupit Miroslav Kokinopulos 
z  Rožnova pod Radhoštěm. Bohužel těsně před konáním 
turnaje se těžce zranil na kole a museli být narychlo povolá-
ni náhradníci Petr Kubját a Radek Knébl – který také nebyl 
zdravotně na 100% fit. Už z tohoto důvodu neby-
lo očekávání skvělého umístění příliš velké. 

V prvním utkání porážíme Plzeň 5:4, poté 2× 
prohráváme s  favority turnaje – Prahou a  Br-
nem shodně 1:5. Páteční program je ukončen 
zápasem s Hradcem Králové, který s přehledem 
vyhráváme 5:1. 

S  vědomím, že nám stačí v  druhém dni jed-
nou zvítězit k zisku 3. místa, nastupujeme v dob-
ré náladě k  utkání s  B-týmem Brna. Bohužel 
soupeř nás zaskočil svou kvalitou a porazil nás 
5:2. Následovalo utkání o „všechno“. Proti dosud 
poslednímu (i když pěkný pingpong předváději-
címu) týmu z Bratislavy. Navíc soupeři se v zá-
věru prvního hracího dne zranil hráč, a  proto 
jsme čekali hladký průběh. Bohužel utkání se  
od samého začátku nevyvíjelo v  náš prospěch. 

Před posledními dvěmi dvouhrami jsme prohrávali 3:4 
a  sen o  3. místu se zdál být ztracen. K  dvouhrám nastou-
pil Petr Kubját a Libor Vaculín. Nejdříve Petr za stavu 2:2  
na sety otočil průběh posledního, kdy ze stavu 0:6 nakonec 
porazil soupeře 12:10 a srovnal stav utkání na 4:4. Současně 
Libor vedl 2:0 na sety, ale jeho soupeř se nevzdal a srovnal 
na 2:2. V rozhodujícím setu od začátku táhl Libor za krat-
ší konec, ale v dramatické koncovce otočil z 8:10 na 12:10 
a mohli jsme tak naplno slavit zisk skvělého 3. místa.

Za Stolní tenis Petr Kubját

 Oddíl stolního tenisu 

Volejbal / Přípravka a žačky

Děti z přípravky se v dubnu a květnu účastnily několika tur-
najů bar. volejbalu. 27. 4. velkého turnaje v Raškovicích, děti 
hrály modrý, červený a oranžový. V modré barvě hrálo 23 
týmů, v červené 22. a v oranžové 24.  
29. 4. a 25. 5. jsme hráli turnaje v Hoštálkové. 25. 5. hrálo 

v Hošťálkové 12 týmů, nejlépe se umístily A. Cábová, Š. Ran-
dýsková a A. Bortlová, a to na 3. místě. Na všech turnajích 
děti zabojovaly. Některé děti, které hrají v  současné době 
modrou barvu, budou od podzimu už hrát i  v  družstvu 
mladších žaček.
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Raškovice 27. 4. 2025 / Zleva: A. Kořenková, D. Ryboňová, 
K. Pastorková (17. místo), J. Mikuda, D. Glóza, N. Petruželová, 
L. Palátová (19. místo), klečící zleva: E. Šrámková, K. Vaculíno-
vá(16.místo), J. Horáková, L. Mikudová (4. místo), K. Hromadová, 
G. Glózová (23. místo)

Hoštálková 29. 4. 2025 / Zleva: D. Glóza, J. Mikuda, K. Pastorková, 
A. Kořenková, N. Petruželová, K. Molková, K. Závodná, L. Paláto-
vá, D. Holčáková, V. Hurtíková

Hošťálková 25. 5. 2025 / Zleva stojící: A. Kořenková, K. Závodná, 
V. Bočková, L. Palátová, druhá řada: K. Molková, A. Cábová, 
N. Petruželová, J. Mikuda. Sedící: Š. Randýsková, A. Bortlová

Mladší žačky: Na posledním turnaji letošní sezóny v Uher-
ském Brodu se děvčatům podařilo vyhrát. Ve velmi bojovném 
a vyrovnaném zápase porazily družstvo Rožnova 2:1 a slavily 
své první vítězství v soutěži. Přejeme jim, aby v následujícím 

ročníku bylo těch vítězství ještě víc. V krajské soutěži obsadily 
děvčata 11. místo.

Starší žačky

Děvčata hrála v letošním soutěžním ročníku dvě soutěže. 
krajský přebor a vícesoutěž. V  krajské soutěži, i díky velké 
nemocnosti, kdy jsme na některé turnaje vůbec neodjely, 
jsme se umístili na 18. místě. Ve vícesoutěži děvčata obsa-
dily 9. místo. Pro příští ročník doplní starší žačky některé 
hráčky z družstva mladších žaček. Snad i to přispěje k lep-
šímu umístění.

Všem dětem přejeme hezké prázdniny.  Oddíl odbíjené
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Juniorky v  letošním sezóně vybojovaly krásné 3. místo 
v krajském přeboru. Je to o to cennější, že jsme v soutěži jedi-
né vesnické družstvo. Děvčata gratulujeme. Našim třem hráč-
kám A. Urbanové, N. Trčkové a M. Žlebčíkové, pro které to byla 
jejich poslední sezóna v  družstvu našich juniorek, přejeme 
další úspěchy ve volejbalové kariéře.

Zleva: A. Randusová, K. Říhová, K. Žlebčíková, A. Lenomarová, M. 
Říhová, M. Žlebčíková, S. Kovářová, A. Urbanová klečící zleva: V. 
Pastorková, M.Urbanová na fotografii nejsou hráčky N. Děcká, Z. 
Jurčová a K. Poláchová

31. 5. 2025 se děvčata účastnila turnaje ve Vsetíně. Tur-
naje se účastnilo 7. družstev. Naše družstvo a hráčky Uher-
ského Brodu byly jediné družstva krajského přeboru, jinak 
se turnaje účastnily družstva, které hrají ligu a  extraligu. 
Pro naše děvčata to byla velká příležitost zahrát si proti vel-
mi silným soupeřům. Celý turnaj vyhrálo družstvo Vsetína, 
naše děvčata obsadily 6. místo před družstvem Frýdlantu.

Turnaj ve Vsetíně / Zleva: A. Randusová, trenérka M. Semančíko-
vá, A. Urbanová, S. Kovářová, K. Žlebčíkoví, N. Děcká, 
klečící zleva: K. Říhová, M. Žlebčíková, A. Lenomarová

Junioři v  posledním kole sezóny 15. 3. hráli v Nivnici. Hod-
ně hráčů bylo zraněných nebo nemocných, a tak jsme jeli na 
zápas pouze s  šesti hráči a  liberem. Přesto jsme v  prvním 
zápase porazili domácí družstvo jednoznačně 3:0. V druhém 
zápase kluci prohrávali už 0:2, ale po velmi bojovném a obě-

tavém výkonu utkání vyhráli 3:2. O  vyrovnanosti zápasu 
svědčí i to, že se zápas hrál téměř dvě hodiny. Junioři obsa-
dili v krajském přeboru 5. místo. Kluci hráli i soutěž čtverek 
v  Moravsko-slezském kraji. Poslední kolo soutěže 19. 5. se 
odehrálo u nás. VK Valašské Meziříčí pořádá 8. 6. v Hrachovci 
antukový turnaj – je to poslední akce, které se naše družstvo 
juniorů před prázdninami účastní. 

Turnaj čtverek 19. 5. 2025, sokolovna ve Stříteži

Poslední srpnový víkend bude pořádat náš oddíl volej-
balový turnaj smíšených družstev na antukových kurtech 
u  fotbalového hřiště. Touto cestou zveme všechny, kdo si 
chtějí přijít zahrát. Všem hráčům, hráčkám a  všem, kdo 
nám pomáhali,  přejeme hezké léto a prázdniny. 

Oddíl odbíjené TJ Sokol Střítež

Volejbal / Oddíl juniorky a junioři
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Již jen pár zápasů, přesněji šest, dva turnaje mladší přípravky 
a dva finálové turnaje 7.6 v Karolince mladší přípravka a o tý-
den později 14.6 na Dolní Bečvě mladší žáci a bude definitiv-
ně uzavřen soutěžní ročník 2024/25. Celkem 49 mistrovských 
utkání a 10 turnajů za 13 víkendů, to byla porce ke shlédnutí 
v jeho druhé polovině pěti mládežnických kategorií a mužů.

Muži / Zbývají poslední dva zápasy, a to na Prostřední Beč-
vě a doma na Sahaře proti Juřince. Nesmírně vyrovnaná sou-
těž a průběžné skvělé 2. místo ze 14 týmů v 1.A třídě skupi-
ny „A“ Zlínského kraje. Prozatím 11 výher, 9 remíz a pouhé 4 
prohry. Celkem 42 bodů a ztráta 4 na celkové první místo. To 
po zranění klíčových hráčů Michala Maléře a Davida Šimši asi 
čekal málokdo. Zkušený tým pod vedením Radima Basla a Lu-
káše Jurči však na jaře zabral a v závěru soutěže tak bojuje 
stejně jako vloni o nejvyšší příčky. S 63 góly máme druhou nej-
lepší ofenzívu v soutěži a opět útočíme na historicky náš nej-
lepší střelecký rekord 67 branek v krajských soutěžích. Fotbal  
ve Vidči baví a svědčí o tom vzrůstající divácké návštěvy. Krás-
ný moderní areál na Sahaře tak bývá často zaplněn příznivci 
sportu všech věkových kategorií nejen při utká-
ních mužů, ale i mládeže. Velké poděkování Vám 
fanouškům kopané, velice si Vaší podpory ať už 
u nás doma nebo i na hřištích soupeřů vážíme!!!

Mládež / Letos máme v  soutěžích všech pět 
mládežnických týmů a na konci soutěžního roč-
níku 2024/25 již teď můžeme konstatovat, že to 
byla opět sezóna úspěšná. 

Dorost (trenéři Vladislav Basel a  Daniel Ma-
chýček) se bude snažit v posledním kole v  sou-
boji na dálku přeskočit v  tabulce Valašskou Po-
lanku a  vybojovat tak titul Přeborníka okresu. 
Při rovnosti bodů 37 bude hodně záležet na tom, 
zda doma porazíme Hovězí/Huslenky a  možná 
i jakým brankovým rozdílem. Čeká nás tedy ne-
skutečně dramatický závěr soutěže.

Starší žáci (trenéři Jiří Vaculín a Radim Kopec-
ký) bojují o 2. místo v Okresním přeboru. Za su-
verénním Ústím je situace na dalších pozicích ná-
sledující. Vidče / Val.Bystřice 35, Vigantice / Dolní 
Bečva 34, Kelč 34. Až poslední dva zápasy tak určí, 
který z  týmů se na konci soutěže bude radovat  
ze stříbrných medailí.

Mladší žáci (trenéři Radek Mičkal a Lukáš Ka-
rafiát) odehráli druhou část soutěže na výbornou 
a kolo před koncem atakují 5. místo Rajnochovic 

ve skupině AB Okresního přeboru ze 14 týmů. Svými vý-
kony si však již teď zajistili postup mezi 8 nejlepších týmů 
okresu na finálový turnaj v sobotu 14. června na Dolní Beč-
vu. Držíme palce ať se jim na tomto prestižním turnaji daří. 

Obě přípravky Starší přípravka (trenéři Vladimír Nerád 
a  Petr Nerád) a  i Mladší přípravka (trenéři Vladislav Basel 
a Zdeněk Němec) splnily své poslání, a to přilákat a získat si děti 
pro sport. V obou kategoriích nebyl sebemenší problém ode-
hrát zápasy v dostatečném počtu hráčů. Začínající hráče a hráč-
ky, ale už i ty zkušené fotbal nesmírně baví a chtějí se neustále 
zlepšovat, což je skvělá zpráva pro budoucnost kopané ve Vidči.

A právě radost dětí z  pohybu a  možnost hrát doma  
ve Vidči fotbal od útlého věku až do stáří jistě byla jedna z hlav-
ních myšlenek těch, co fotbal ve Vidči před 80 lety zakládali.  
I na jejich počest si o prázdninách v sobotu 26. července toto 
výročí připomeneme. Celodenní program jistě ještě bude ča-
sově upřesněn, ale již teď jste všichni (nejen bývalí hráči), ale 
i fanoušci co nejsrdečněji zváni!!! Těšíme se na Vás.       

Vladislav Basel

TJ VIDČE – fotbalové soutěže finišují


